
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 29 grudnia 2009 r. 
 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy,  
- zaproszeni goście Prezes Zarządu Lokalnej Grupy Działania „Razem dla Powiatu 
Radziejowskiego” Pan Marek Szuszman, 
- pracownicy obsługujący sesję. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXVII Sesji Rady Gminy, powitał wszystkich 
obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad wraz z punktem 
dodatkowym: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
 

2. Projekt uchwały w sprawie „zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Płowce na lata 2009 – 2020”: 

a. dyskusja, 
b. podjęcie uchwały. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie „zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Czołowo na lata 2009 – 2019”: 
a. dyskusja, 
b. podjęcie uchwały. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
terenie Gminy Radziejów na 2010 rok. ”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
5. Projekt uchwały w sprawie „gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie”.  

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
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7. Przedstawienie przez Wójta Gminy projektu uchwały w sprawie budżetu gminy 
na 2010 rok wraz z uzasadnieniem” : 

a) przedstawienie przez Wójta Gminy opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego oraz prawidłowości załączonej do 
projektu budżetu prognozy kwoty długu, 
b) przedstawienie opinii Komisji Rady, 
c) dyskusja, 
d) odczytanie projektu uchwały, 
e) podjęcie uchwały. 
 

Po punkcie 7 wprowadzono punkt 8 o treści: 
 

8. Projekt uchwały w sprawie „współdziałania z Gminą Miasto Radziejów 
w wykonaniu zadania publicznego polegającego na zamknięciu składowiska 
odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne w miejscowości Broniewek”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

9. Dyskusja. 
10. Składanie wniosków i interpelacji. 
11. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad. 1 a, b, c)  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na 
stan 15 radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do 
podejmowania uchwał. Sekretarzem obrad sesji została wybrana Radna Barbara 
Chojnacka 14 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Następnie przedstawił porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad wraz z punktem dodatkowym głosowało 15 radnych. 
 
 
Ad. 2 a i b, 3 a i b)  Przewodniczący Rady Gminy w związku z licznymi pytaniami 
i wątpliwościami dotyczącymi uchwał w sprawie odnowy miejscowości poprosił 
zaproszonego gościa Pana Marka Szuszmana o przybliżenie tej tematyki. 
 
Pan Marek Szuszman poinformował, że przygotowano dwa Plany Odnowy 
Miejscowości dla Płowiec i Czołowa. Plany te składają się z opracowań, z którymi 
radni mogli się już zapoznać. Plany konsultowane były na zebraniach wiejskich 
i stanowią one wspólny dorobek tych społeczności, sugerują planowane zadania 
inwestycyjne i przedsięwzięcia, które mają zaktywizować społeczności lokalne. 
Zawarto w nich pewne założenia, plany a także marzenia w dłuższej perspektywie 
czasowej do 2020 roku i jeżeli zostaną zrealizowane, wówczas te wsie mogą 
korzystnie zmienić swoje oblicze. Planowane kwoty na poszczególne zadania są 
przybliżone. Rada Gminy może przyjąć zaproponowane plany, istnieje również 
możliwość wprowadzenia korekt. Obecnie jest to tylko projekt. Zarówno 
harmonogramy realizacji, czy też kwoty i źródła pozyskania pieniędzy są jeszcze do 
ustalenia. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy pozwoli na możliwość starania się 
o środki unijne. Taki plan pokazuje potrzeby i oczekiwania społeczności lokalnych, 
których dotyczy. Uważa, że warto w przyszłości pomyśleć, aby każde sołectwo taki 
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plan miało opracowane. Pozwoli to na lepsze rozeznanie przy konstruowaniu planów 
wieloletnich. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zaproponował przeczytanie planów odnowy 
miejscowości, aby sołtysi również mogli się z nimi zapoznać i dopiero wówczas 
można będzie zadawać pytania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekty uchwał wraz z uzasadnieniem: 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Płowce wraz z częścią 
załącznika do uchwały dotyczącą planowanych zadań inwestycyjnych 
i przedsięwzięć aktywizujących społeczność lokalną. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – zapytał, w związku z tym, że Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich jest ustalony na lata 2007 – 2013, natomiast nasze programy są 
do 2020 roku czy po 2013 roku będą również dostępne środki na inwestycje 
z funduszy unijnych, czy tylko pewne są inwestycje planowane do 2013 roku. Drugie 
pytanie – jeżeli zostaną zatwierdzone kwoty i daty zaproponowane w projekcie 
uchwały czy następna Rada może to zmienić, czy istnieje możliwość korekty 
przyjętych planów. 
 
Pan Marek Szuszman odpowiedział, że Rada zawsze może uchwałą zmienić plan 
odnowy miejscowości. Uważa, że dobrze by było, aby jednak ten plan był w miarę 
realny przynajmniej na dzień dzisiejszy. Jeżeli chodzi o środki unijne to perspektywa 
finansowa jest siedmioletnia i obecnie obowiązuje na lata 2007-2013 z możliwością 
realizacji do 2015 roku niektórych zadań, które nie zostały wcześniej ukończone. Po 
tym okresie następują nowe ustalenia budżetu unii. 
 
Wójt Gminy – prosił, aby nie sugerować się tylko programem LEADER, ponieważ 
niektóre inwestycje mogą być również realizowane z budżetu i tak może być 
w przypadku zakupu lamp. Program LEADER obejmuje kwotę tylko 500 tys. zł, dziś 
nie wiadomo ile to będzie w następnym roku. Na wspólnym spotkaniu 
samorządowców ustalono, że na 2010 rok dotacja z LEDERA ma być równa dla 
wszystkich samorządów w wysokości 500 tys. zł. LEDER ma tylko wspomóc 
inicjatywę lokalną. Jeżeli jakieś zadanie nie zostało zaplanowane w tym programie to 
nie znaczy, że nie można go zrealizować poprzez budżet gminy czy też inny 
program. To jest tylko część budżetu. Na same drogi z budżetu przeznaczamy 
1 mln zł. Na drogi nie możemy skorzystać z dofinansowania, ponieważ robimy krótkie 
odcinki dróg w sołectwach, a dofinansowanie jest przeznaczane tylko do dużych 
zadań. U nas jest problem nawet w pojedynczych sołectwach, gdzie tą drogę zacząć 
robić, każdy chce od swojej strony. 
Przy opracowywaniu całościowym planów odnowy miejscowości można uzyskać 
pomoc u Pana Marka Szuszmana i osób współpracujących, ale poszczególne 
sołectwa muszą same określić zadania, jakie mają być u nich realizowane. 
Uważa, że słusznie do realizacji zadań z Programu Leadera, aby zdążyć te środki 
zagospodarować wytypowano dwa największe sołectwa (Płowce i Czołowo). 
Są to pierwsze projekty i nie są doskonałe, niemniej inne sołectwa mogą się na nich 
wzorować. 
Zwrócił uwagę, aby w opracowywanych planach ujmować, tylko te przedsięwzięcia, 
z których faktycznie będą korzystali mieszkańcy. Nie należy przygotowywać planów 
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zbyt pospiesznie i pochopnie. Rada Gminy co roku ustala budżet i również plany 
mogą być zmieniane. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – uważa, że bez pomocy Powiatowego Biura nie ma 
możliwości odpracowania planów. Podzielił się swoimi wątpliwościami, jeżeli 
wszystkie sołectwa złożą plany i zostaną one zatwierdzone, to czy ta Rada czy też 
następna będzie w stanie zrealizować wszystkie projekty. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że ostateczną decyzję, które z planowanych 
przedsięwzięć będą realizowane będzie podejmowała Rada Gminy stosownie do 
możliwości finansowych budżetu gminy. Również komisje Rady będą to 
rozpatrywały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby sprawę niedomówień w tej kwestii 
rozwiać poprzez wprowadzenie dwóch pierwszych zadań planowanych na 2010 rok i 
przyjąć je na 2010 rok, natomiast wszystkie pozostałe przyjąć z datą realizacji 2011 -
2020. 
 
Radny Wiesław Migdalski zaproponował, żeby poczekać z podjęciem tych uchwał do 
czasu, aż pozostałe sołectwa również opracują plany. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ze względu na krótki termin składania 
wniosków do 27 stycznia 2010 roku, jeżeli nie podejmiemy tych uchwał, to nie 
będziemy mogli skorzystać z dotacji. Nie jest realne, aby do tego czasu pozostałe 
sołectwa opracowały plany. 
 
Wójt Gminy – nie było czasu, aby na więcej sołectw opracować projekty planów. 
 
Radny Marian Bandyszewski uważa, ze przyjęcie tych dwóch planów nie zamyka 
innym sołectwom udziału w tym programie po 2010 roku. To Rada ostatecznie 
będzie podejmować decyzje, jakie zadania mają być realizowane z Programu 
LEADER. 
Jeżeli przyjmiemy w przyszłości np. 15 planów to damy możliwość wybrania tych, 
które już nowa Rada będzie przyjmować do realizacji. Przyjęcie tych dwóch 
projektów teraz nie przeszkodzi w realizacji zadań innym sołectwom w przyszłości. 
Przy zapisie realizacji zadań na lata 2011-2020 daje się możliwość wyboru zadań 
najważniejszych. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski - musimy pamiętać, że Program LEADER polega na 
zasadzie refundacji. Najpierw musimy wydać swoje pieniące, aby następnie ubiegać 
się o dotacje. Uważa, ze propozycja Pana Przewodniczącego Rady Gminy jest 
słuszna i należy przyjąć do realizacji na 2010 rok dwa pierwsze zadania tak, jak 
planowano, natomiast pozostałe rozpisać na lata 2011- 2020. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały wraz z zaproponowaną 
poprawką. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Pan Marek Szuszman poinformował, że konkurs zostanie ogłoszony w dniu 
jutrzejszym. Okres naboru wniosków będzie trwał od 31 grudnia 2009 do 27 stycznia 
2010 r. Ten program to jest tylko jeden z wielu załączników do wniosku. Ponadto 
przestrzegał przed zbytnim rozdrabnianiem zadań, ponieważ są zespoły oceniające 
tzw. Rada, która będzie podejmować decyzje przyznawania środków i jest ona 
zobligowana do przestrzegania prawidłowości wynikających z przepisów Unii 
Europejskiej, wytycznych do programu oraz Lokalnej Strategii. To wszystko musi być 
spójne. Jeżeli podejmiecie uchwałę np. założenia po 1 lampie w sołectwie to takie 
wniosek może zostać odrzucony. Zachęcał do współpracy z całym zespołem przez 
niego kierowanym. 
Rada rozpatrująca wnioski jest kontrolowana przez Urząd Marszałkowski, a także 
Agencję Rozwoju i Modernizacji Rolnictwa. Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 
jest jednym z najtrudniejszych programów. Do dyspozycji mamy 8.129.000 zł 
i będziemy się starać, aby wszystkie środki wydać na naszym terenie. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy Miejscowości Czołowo wraz z częścią załącznika do uchwały dotyczącą 
planowanych zadań inwestycyjnych i przedsięwzięć aktywizujących społeczność 
lokalną. 
 
Radny Jan Odważny był za tym, aby zatwierdzić plan dla sołectwa Czołowo, uważa, 
że jeżeli teraz dwa największe sołectwa skorzystają z tych środków to w latach 
następnych będą mogli ubiegać się o dotacje inne sołectwa. Ma nadzieje, że 
z Programu LEADER skorzystają wszystkie sołectwa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podał pod głosowanie uchwałę z poprawkami – dwa 
pierwsze zadania przyjęto do realizacji na 2010 rok natomiast pozostałe na lata 
2011-2019. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił pięciominutową przerwę w obradach. 
Po przerwie. 
 
Ad. 4 a i b) Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na terenie Gminy Radziejów na 2010 rok” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
 
Inspektor Teresa Chęś poinformowała, zebranych że treść uchwały nie uległa 
zmianie, jednak zgodnie art.3 ust 3 wymienionej w projekcie uchwały ustawy Rada 
Gminy ma obowiązek co roku podejmować taka uchwałę. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 5 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „gminnego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy.  
Kierownik GOPS Elżbieta Radzimska poinformowała, że podstawowym celem 
Gminnego Programu w roku 2010 jest zapobieganie powstawaniu nowych 
problemów alkoholowych, zmniejszenie rozmiarów tych, które aktualnie występują 
oraz zwiększenie zasobów niezbędnych do radzenia sobie z już istniejącymi. 
Udzielanie pomocy dzieciom z rodzin z problemem alkoholowym. W 2010 roku 
podobnie jak w latach poprzednich podejmowane będą takie działania, które obniżą 
koszty szkód wywołanych i powodowanych przez nadmierne spożycie napojów 
alkoholowych. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zapytał ile jest spotkań komisji w roku. 
 
Pani Elżbieta Radzimska odpowiedziała, że stara się robić spotkanie komisji raz 
w miesiącu, a także w zależności od potrzeb. 
 
Radny Jan Odważny zapytał ile jest osób uzależnionych na terenie naszej gminy. 
 
Panie Elżbieta Radzimska odpowiedziała, że na posiedzenia komisji przychodzą 3 – 
4 osoby. Trudno jest jednak dokładnie zdiagnozować ile jest osób uzależnionych, 
ponieważ nie wszystkie osoby chcą współpracować i wychodzić z nałogu. 
Zaznaczyła, że osoba zainteresowana musi wyrazić na to zgodę, a nieraz takie 
osoby odmawiają pomocy i podjęcia leczenia. 
  
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 6 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie” odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy.  
Nie podejmowano dyskusji na temat projektu powyższej uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 7 a, b, c, d, e)  Projekt uchwały w sprawie „budżetu gminy na 2010 rok”  
 
Zastępca Wójta Arleta Brochocka odczytała uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej: 
- Nr 259/2009 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 grudnia 2009 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2010 rok wraz z objaśnieniami, prognozie 
kwoty długu oraz informacji o stanie mienia komunalnego – opinia pozytywna 
(szczegółową treść stanowi załącznik do uchwały), 
- Uchwałę Nr 260/2009 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 grudnia 2009 roku w sprawie wydania opinii o możliwości 
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sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego przez Wójta Gminy Radziejów 
w projekcie uchwały budżetowej gminy na 2010 rok oraz prawidłowości załączonej 
do projektu budżetu prognozy kwoty długu. Skład Orzekający pozytywnie zaopiniował 
możliwość sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2010 rok oraz prawidłowość załączonej 
prognozy kwoty długu (szczegółową treść stanowi załącznik do uchwały). 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił stanowisko komisji 
z dnia 8 grudnia 2009 roku stwierdzając, że projekt budżetu jest sporządzony 
poprawnie pod względem merytorycznym. Wielkość projektowanego budżetu nie jest 
w stanie sprostać potrzebom inwestycyjnym w zakresie remontu dróg, świetlic, remiz 
strażackich, oświetlenia ulicznego czy też zaopatrzenia w wodę, jeżeli chodzi 
o dalszą modernizację hydroforni w Szostce oraz pomoce naukowe w szkołach. 
Biorąc jednak pod uwagę aktualną sytuację gospodarczą w skali globalnej oraz 
gminnej stan dochodów budżetu pozwala na bardzo umiarkowane pokrycie potrzeb 
mieszkańców gminy. Wobec powyższego Komisja postanowiła pozytywnie 
zaopiniować projekt budżetu na 2010 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa oraz Spraw Socjalnych Kazimierz Skupniewicz – 
komisja na swoim posiedzeniu zapoznała się szczegółowo z projektem budżetu 
gminy na 2010 rok stwierdzając, że dobrze by było, aby ten budżet był większy, ale 
jest przygotowany na miarę możliwości finansowych. Został opracowany prawidłowo 
i w związku z tym komisja ocenia projekt budżetu pozytywnie. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Oświaty i Kultury Marian Bandyszewski – komisja 
zapoznała się na grudniowym posiedzeniu z projektem budżetu. Nie wniosła 
poprawek w stosunku do planowanych dochodów i wydatków. Nie budzi wątpliwości 
zaplanowany deficyt budżetowy. W związku z tym, komisja wnosi o przyjęcie 
zaproponowanego projektu budżetu. 
 
Komisja Rewizyjna – komisja analizując budżet na 2010 rok stwierdziła, że 
przedstawiony projekt budżetu zarówno po stronie dochodów jak i wydatków jest 
realny do realizacji. Zadania inwestycyjne ujęto zgodnie z wcześniejszymi 
ustaleniami. Planowany deficyt budżetowy zostanie w całości pokryty z nadwyżki 
budżetowej. W związku z powyższym, komisja nie wnosi zastrzeżeń do projektu 
budżetu na 2010 rok. 
 
Zastępca Przewodniczącego Marian Bandyszewski odczytał uchwałę w sprawie 
budżetu gminy na 2010 rok. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „współdziałania z Gminą Miasto Radziejów 
w wykonaniu zadania publicznego polegającego na zamknięciu składowiska 
odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne w miejscowości Broniewek” odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
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Wójt gminy poinformował, że zarządzającym wysypiskiem jest EMPEGIEK 
i w związku z tym był on zobligowany do złożenia wniosku o wydanie decyzji 
o zamknięciu wysypiska. EMPEGIEK złożył odpowiednie dokumenty i na tej 
podstawie została przez Starostwo Powiatowe wydana decyzja. My mamy wstępnie 
podpisane porozumienia z miastem w sprawie finansowania zamykania wysypiska, 
nie było jednak w tej sprawie podjętej stosownej uchwały. Na 2010 rok w naszym 
budżecie mamy przeznaczone 100 tys. zł na ten cel. Można do końca marca składać 
wnioski do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na dofinansowanie 
zamknięcia wysypiska. Musiałoby być w tej sprawie podpisane stosowne 
porozumienie z Miastem Radziejów, jednak rozmowy w tej sprawie są bardzo trudne, 
a Włodarze Miasta nie są tej sprawie przychylni.  
Decyzja została wydana na zamknięcie wysypiska na cztery lata. Szacunkowy koszt 
to nieco ponad 1 mln zł. Jeżeli nawet nie otrzymamy dotacji to nasz budżet będzie 
w stanie pokryć koszty zamknięcia stosownie do naszego udziału 30%.  
Ponadto poinformował zebranych o kwestiach spornych z Miastem Radziejów 
w sprawie budowy mieszkań komunalnych, które Miasto chciało budować na terenie 
Gminy Radziejów. Gmina na to nie wyraziła zgody. Zaproponował Burmistrzowi 
wspólną realizację zadania i kilka mieszkań byłoby również Gminnych, ale Burmistrz 
nie wyraził zgody na takie wspólne przedsięwzięcie. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zapytał, czy jeżeli EMPEGIEK złoży odwołanie od 
decyzji dotyczącej zamykania wysypiska i sprawa się przeciągnie, to czy Gmina nie 
będzie musiała zapłacić kar do ochrony środowiska. 
 
Wójt Gminy uważa, że obecnie decyzja nie jest wydana na nas, a zamknięcie 
wysypiska spoczywa na zarządcy, a nie na właścicielu. Zobaczymy, co będzie dalej 
i podejmiemy odpowiednie decyzje. 
 
Radny Jan Odważny poinformował, że z danych, jakie uzyskał na temat zawartych 
umów na wywóz śmieci na terenie gminy wynika, że jest bardzo źle. W 2008 roku 
było zawartych 349 umów a na dzień 20 października 2009 roku mamy ich tylko 231. 
Można stwierdzić, że cofamy się. Prosił radnych i sołtysów, aby na zebraniach 
wiejskich poruszać ten problem i dotrzeć do świadomości większej liczby 
mieszkańców. Podobnie spawa wygląda z przydomowymi oczyszczalniami ścieków, 
których z każdym rokiem buduje się mniej.  
Odczytał dane ile w poszczególnych sołectwach jest zawartych umów na wywóz 
śmieci. 
 
Sołtysi uważają, że dane nie są aktualne i jest zawartych znacznie więcej umów. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski poruszył problem współpracy z Firmą SANIKO 
zajmującą się wywozem śmieci, która powinna podpisywać umowy z mieszkańcami, 
a nie oczekiwać, że prace te zostaną wykonane przez sołtysów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił aby dyskusję w tej sprawie przesunąć do 
dalszej części obrad i przegłosować uchwałę. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 9 i 10)  Radny Mirosław Linowiecki zaproponował, aby Rada wystąpiła do Firmy 
SANIKO o oddelegowanie ich pracownika, który objedzie teren Gminy i będzie 
podpisywał umowy na wywóz śmieci z jej mieszkańcami. Uważa, że nie jest to 
zadanie dla sołtysów. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski poruszył problem bardzo złej jakości wody w święta, 
która nawet po przegotowaniu nie nadawała się do spożycia. 
 
Radny Jan Odważny poinformował, że problem z wodą występuje również 
w Płowcach. 
 
Wójt Gminy poinformował, że cały czas są usuwane awarie na wodociągach. 
Z uzyskanych danych przez telefon od Kierownika SOTG Andrzeja Woźniaka wynika, 
że ostatnio awarie usuwano w miejscowościach Kłonówek, Piołunowo, Płowce. 
W takich przypadkach jest konieczne płukanie sieci i w związku z tym jest taka zła 
jakość wody. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska zapytała czy będą dodatkowe dostawy 
kamienia. 
 
Wójt Gminy poinformował, że został zakupiony gruz po EMPEGIEKU i będzie do 
dyspozycji. 
 
Radna Barbara Chojnacka poinformował, że otrzymała jeden transport takiego gruzu 
i był on bardzo gruby, zdarzały się nawet całe i połówki cegieł i nie nadaje się na 
drogę. 
 
Poproszono Inspektora Tadeusza Gąsiorowskiego, aby wyjaśnił tą sprawę. 
 
Inspektor Tadeusz Gąsiorowski poinformował, że był osobiście i oglądał gruz, który 
jest bardzo drobny i znacznie lepszy niż ten, który braliśmy z cukrownie  w Dobrem. 
Zdarzył się tylko jeden transport z grubszym gruzem. 
 
Wójt Gminy w związku z nowym 2010 rokiem złożył wszystkim zebranym oraz 
mieszkańcom Gminy życzenia noworoczne jednocześnie przepraszając za 
ewentualne niedociągnięcia ze swojej strony. 
 
Przewodniczący Rady Gminy również złożył życzenia Noworoczne wszystkim 
zebranym. 
 
Ad. 11)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XXVII 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś       Barbara Chojnacka 


